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Protokół nr 7 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

 w dniu 10.04.2019 r. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  
 

Komisja jednogłośnie (za – 8) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Miastu Tychy (druk VI/60). Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Miastu Tychy (druk VI/60). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu (druk VI/61). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – projekt uchwały jest związany 

z projektem dotyczącym zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz projektem 

zmian budżetu. Środki pochodzą z wyniku finansowego za rok 2018.  

Radny Grzegorz Wolnik – czemu udzielamy pomocy? Mamy oczywiście prawo 

udzielić pomocy każdej jednostce samorządu terytorialnego, ale nasze jednostki są 

niedoinwestowane i mają braki finansowe.  

Barbara Daniel p.o. Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – wpłynęło 

pismo Przewodniczącego Sejmiku o wsparcie dla Szpitala w Cieszynie. Szpital 

w Cieszynie został kiedyś wyznaczony przez Wojewodę Śląskiego do pełnienia roli 

szpitala zabezpieczenia chorób zakaźnych dla południowego obszaru województwa. 

Jest tam projekt rozbudowy oddziału zakaźnego na ponad 10 mln zł. Wystąpił z prośbą 

do samorządu województwa o dołożenie 3 mln zł.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – temat wynika z jego inicjatywy. Pierwszy 

raz występował w tej sprawie trzy lata temu. W subregionie południowym jest problem 

ponieważ jest tam bardzo mała sieć szpitali wojewódzkich. Onkologię w Bielsku dla 

pięciu powiatów realizuje szpital miejski, a Szpital w Cieszynie realizuje dla sześciu 

powiatów zadania chorób zakaźnych. Aktualnie jest tam 17 łóżek, a powiaty ościenne 

naciskają na powiększenie. Jest tam kadra medyczna i jak wspomniano w roku 2016 

Szpital został wytypowany do leczenia chorób wysoce zakaźnych i stanowimy zaplecze 
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dla Lotniska w Pyrzowicach. Wielokrotnie podkreślał, że metoda finansowania szpitali 

poprzez pokrywanie ich strat jest złym rozwiązaniem. Należy się zastanowić, czy nie 

lepiej przekazać zadanie np. powiatowi, tak jak w Tychach. Szpital służy ok. 1/5 

populacji województwa. Podejmowaliśmy już uchwały w zakresie służby zdrowia 

wspomagające uniwersytet i inne nie wojewódzkie szpitale.  

Radny Mirosław Mazur – czy jeśli radni innych powiatów będą się zwracać o podobne 

dofinansowania, to będzie również pozytywna decyzja. Jest to pewien precedens i takich 

wniosków pojawi się pewnie więcej.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – jeżeli szpitale powiatowe będą przejmować 

działania ponadregionalne, to będzie za tym. Mamy zbyt dużo jednostek i powinniśmy 

podjąć działania w kierunku zmniejszania ich ilości.  

Radny Mirosław Mazur – skoro mamy za dużo zadań, to może najpierw przyjrzeć się 

tym zadaniom i spróbować je ograniczyć, a dopiero wtedy iść w kierunku, o którym Pan 

wspominał.  

Radny Grzegorz Wolnik – zgadza się, że mamy zbyt wiele jednostek i zadań. Cieszy 

się, że rozwiązanie przyjęte w Tychach uznaje Pan Przewodniczący za rozsądne. 

Obawiam się, że zaczynamy tworzyć precedensy. Mamy potężne potrzeby 

inwestycyjne. Skoro Wojewoda wytypował Szpital w Cieszynie, to powinien dać środki 

na ten cel. Jestem przeciwny łamaniu systemu, że najpierw odpowiada właściciel za stan 

swoich jednostek. Nie jestem przeciwnikiem Cieszyna i protestowałbym tak samo 

gdyby sprawa dotyczyła np. szpitala powiatowego w Rybniku (choć nie ma takiego). 

Tym bardziej, że pomoc finansowa dotyczy bardzo konkretnych środków.  

Przewodniczący – gdyby był tam szpital wojewódzki i byłaby próba wsparcia szpitala 

powiatowego to byłby przeciw. Pacjenci nie mają miejsca do którego mogą być 

kierowani i utworzenie takiego kompleksy wydaje się być zasadne. Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu (druk VI/61). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 6 przeciw – 2, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu (druk VI/61). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko- Kozielskiemu (druk VI/62). 

Radny Mirosław Mazur – poprosił, aby w przypadku uchwał dotyczących udzielenia 

pomocy była informacja czy w poprzednich latach była taka pomoc, czy nie.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – jeżeli chodzi o „pływadła” to jest 

to w ramach „Programu Odra”, który był przyjęty w ubiegłym roku. Środki są 

zabezpieczone w planie.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko- 

Kozielskiemu (druk VI/62). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kędzierzyńsko- Kozielskiemu (druk VI/62). 
 



3 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w kwocie 45 000 zł Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą 

Międzynarodowe Zawody Pucharu Polski w Lotach Balonami na Ogrzane Powietrze 

(druk VI/63) oraz projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 45 000 zł Gminie Olsztyn na realizację zadania pod nazwą Międzynarodowe 

Zawody Pucharu Polski w Lotach Balonami na Ogrzane Powietrze (druk VI/64). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – w ubiegłym roku uchwalono 

Program Juromania i wtedy wyasygnowano środki na Międzynarodowe Zawody 

Pucharu Polski w Lotach Balonami na Ogrzane Powietrze (80 tys. zł). Środki są 

zabezpieczone.  

Radny Zbigniew Przedpełski – w § 1 udziela się pomocy finansowej gminie Janów, a 

w uzasadnieniu pisze Gmina Olsztyn. Podobnie w kolejnym projekcie w §1 udziela się 

pomocy finansowej Gminie Olsztyn, a w uzasadnieniu pisze Gmina Janów. 

Przewodniczący – jest to oczywista pomyłka i prosimy o korektę na sesję Sejmiku. 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 45 000 zł Gminie Janów 

na realizację zadania pod nazwą Międzynarodowe Zawody Pucharu Polski w Lotach 

Balonami na Ogrzane Powietrze (druk VI/63). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 45 000 zł Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą 

Międzynarodowe Zawody Pucharu Polski w Lotach Balonami na Ogrzane 

Powietrze (druk VI/63). 
 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 45 000 zł Gminie 

Olsztyn na realizację zadania pod nazwą Międzynarodowe Zawody Pucharu Polski 

w Lotach Balonami na Ogrzane Powietrze (druk VI/64). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 9 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 45 000 zł Gminie Olsztyn na realizację zadania pod nazwą 

Międzynarodowe Zawody Pucharu Polski w Lotach Balonami na Ogrzane 

Powietrze (druk VI/64). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2019 roku środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/72). 

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – Sejmik co roku 

podejmuje decyzję o przeznaczeniu środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. W tym roku też dokonaliśmy tego podziału. Oszacowaliśmy 

ile pieniędzy jest potrzebnych na funkcjonowanie zakładów aktywności zawodowej, 

które nadzorujemy (14). Dofinansowujemy też projekty budowlane, na które wnioski 

muszą być złożone do 31 listopada roku poprzedniego. Rezerwujemy też środki 

na tworzenie nowych zakładów aktywności zawodowej. Mamy 21 mln 26 tys. zł 

do podziału, z czego na dofinansowanie funkcjonowanie zakładów aktywności 

zawodowej jest 13 mln 706 tys. zł, na projekty budowlane 1 mln 763 tys. zł, a 2 mln 
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800 tys. zł zostawiamy na tworzenie nowych zakładów aktywności zawodowej. Podział 

zadań był na Wojewódzkiej Radzie ds. Osób Niepełnosprawnych i mamy pozytywną 

opinię. Musimy też zabezpieczyć dofinansowanie realizacji projektów realizowanych 

w trybie dwuletnim lub trzyletnim. W tym roku powinien się zacząć projekt Polskiego 

Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Cieszynie 

(1 mln 334 tys. zł). W Wojewódzkim Szpitalu Specjalistyczny im. Najświętszej Maryi 

Panny w Częstochowie na wymianę dźwigów jest 268 tys. zł (zadanie trzyletnie), a 

w Powiatowym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czeladzi na wymianę 

dźwigów jest 160 tys. zł (zadanie dwuletnie).  

Przewodniczący – na ile pokrywane są potrzeby?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – w tym roku nie 

musimy angażować środków z budżetu na dofinansowanie funkcjonowania zakładów 

aktywności zawodowej. Wynika to z faktu podniesienia algorytmu na jedną osobę. 

Na obecną chwilę potrzeby są pokryte.  

Radny Zbigniew Przedpełski – poprosił o wyjaśnienia dotyczące sformułowania § 1 

projektu uchwały, ponieważ jego zdaniem znacznie bardziej zrozumiałe byłoby 

brzmienie: Przeznacza się ustalone według algorytmu środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań Samorządu Województwa 

Śląskiego w 2019 roku zgodnie z Załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. Co oznaczają 

punkty w § 1? Nie są bowiem spójne z brzmieniem załącznika. Dofinansowanie kosztów 

tworzenia i działania zakładów jest punktem 3 załącznika. Dofinansowanie projektów 

budowlanych, to punkt 2 załącznika, ale co z kwotą wymienioną w punkcie 4?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – czy nie doszło tu do oczywistej pomyłki 

i sformułowanie „zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały” nie powinno być 

linijkę niżej? Umiejscowienie tego sformułowania w § 1 w pkt 2 sugeruje, że załącznik 

dotyczy tego punktu. Gdyby zapis ten był linijkę niżej, to obejmowałby punkty 1 i 2. 

Wtedy byłoby poprawnie.  

Radny Zbigniew Przedpełski – wnioskował, aby Komisja przyjęła następującą 

poprawkę §1: Przeznacza się ustalone według algorytmu środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań Samorządu Województwa 

Śląskiego w 2019 r., zgodnie z Załącznikiem do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący – należy się zastanowić, bo chyba intencją piszącego uchwałę było 

wykazanie rodzaju kosztów do ponoszeni. Jest tu jedno obostrzenie tj.: „z wyjątkiem 

rozbiórki tych obiektów”. Jeżeli nie będzie takich zapisów, to będzie można dawać 

środki na rozbiórkę obiektów. Teraz chyba nie rozwiążemy tej sprawy. Zaproponował, 

aby Komisja przyjęła projekt uchwały zgodnie z wnioskiem Radnego Z. 

Przedpełskiego. Jeżeli Pani Dyrektor w porozumieniu z prawnikiem uzna, że taki zapis 

jest dobry, to taki skorygowany projekt uchwały prosimy na sesję Sejmiku. Jeżeli będzie 

inne zdanie prawnika, to prosimy o sygnał i wtedy z Panem Przewodniczącym Sejmiku 

zastanowimy się, co w tej sprawie formalnie zrobimy. Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, 

na które Województwo Śląskie przeznacza w 2019 roku środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/72) wraz z poprawką zaproponowaną 

przez Radnego Z. Przedpełskiego aby §1 otrzymał następujące brzmienie: „Przeznacza 

się ustalone według algorytmu środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań Samorządu Województwa Śląskiego w 2019 r., 

zgodnie z Załącznikiem do niniejszej uchwały”. 
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Komisja w głosowaniu: za – 9 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, na które 

Województwo Śląskie przeznacza w 2019 roku środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/72) wraz z poprawką 

zaproponowaną przez Radnego Z. Przedpełskiego aby §1 otrzymał następujące 

brzmienie: „Przeznacza się ustalone według algorytmu środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań Samorządu 

Województwa Śląskiego w 2019 r., zgodnie z Załącznikiem do niniejszej uchwały”. 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nr 3 w Rybniku umowy dzierżawy powierzchni 

budynków Zakładu, na czas oznaczony 10 lat, z przeznaczeniem na zainstalowanie 

i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej oraz bezpłatnego dostępu do internetu 

(druk VI/75). 

Radny Zbigniew Przedpełski – czemu na czas 10 lat? 

Andrzej Figas Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – zgodnie z wnioskiem Szpitala umowa ma być zawarta na czas 

oznaczony 10 lat w trybie przetargowym. Praktykowane jest w wielu szpitalach, że przy 

nakładach jakie muszą ponieść potencjalni dzierżawcy okres trzyletni jest zbyt krótki, 

aby nastąpiła amortyzacja nakładów. Stawka wywoławcza do przetargu będzie 

na poziomie 20% z miesięcznego przychodu wykonawcy. Przyjęta stawka wynika 

z rozeznania jak wygląda to w innych szpitalach. Dzierżawca musi zainwestować 

w okablowanie, wpłatomaty, odbiorniki itp., a następnie to utrzymywać. Okres trzyletni 

nie jest opłacalny i prawdopodobnie nikt by nie wystartował w przetargu.  

Przewodniczący – czyli taka praktyka stosowana jest też w innych szpitalach. 

Andrzej Figas Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – tak, Szpital rozeznał sprawę przy formułowaniu wniosku, łącznie 

z stawką wywoławczą.   

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Samodzielny Publiczny 

Zakład Opieki Zdrowotnej Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nr 3 w Rybniku umowy 

dzierżawy powierzchni budynków Zakładu, na czas oznaczony 10 lat, z przeznaczeniem 

na zainstalowanie i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej oraz bezpłatnego dostępu 

do internetu (druk VI/75). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Wojewódzki Szpital 

Specjalistyczny nr 3 w Rybniku umowy dzierżawy powierzchni budynków 

Zakładu, na czas oznaczony 10 lat, z przeznaczeniem na zainstalowanie 

i uruchomienie systemu telewizji szpitalnej oraz bezpłatnego dostępu do internetu 

(druk VI/75). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk 

VI/76) 
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Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – proponowane zmiany w WPF 

obejmują wprowadzenie 4 nowych przedsięwzięć. Pierwsze to Regionalna Polityka 

Miejska Województwa Śląskiego realizowana ze środków własnych, co jest podstawą 

do aplikowania o środki UE. Następne to Zakup sprzętu i niezbędnych środków 

do przeprowadzania działań ratowniczo-gaśniczych dla Komendy Wojewódzkiej PSP 

w Katowicach. Zarząd proponuje w tym roku 900 tys. zł, a w przyszłym roku 650 tys. 

zł. Trzecie przedsięwzięcie to pomoc dla Powiatu Cieszyńskiego na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego pn.: Utworzenie kompleksu leczenia chorób zakaźnych 

i chorób płuc w Szpitalu Śląskim w Cieszynie”. W tym roku jest 3 mln zł na ten cel, a 

w przyszłym kolejne 3 mln zł. Ostatnie przedsięwzięcie to „Modernizacja i rozbudowa 

systemu sygnalizacji pożarowej, systemu sygnalizacji napadu, włamania oraz 

monitoringu wizyjnego” w Górnośląskim Parku Etnograficznym w Chorzowie. 

Wykreślane są dwa przedsięwzięcia. Kolejne zmiany dotyczą zmiany limitów 

wydatków oraz limitów zobowiązań w 17 przedsięwzięciach. W związku ze zmianą 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Marszałkowskiego należy uaktualnić jednostki 

odpowiedziane lub koordynujące programy. Zmniejsza się limit upoważnień dla 

Zarządu Województwa do zaciągania zobowiązań z tytułu umów niezbędnych 

do funkcjonowania. Ostatnie zmiany dotyczą dochodów bieżących, wydatków 

bieżących, wydatków majątkowych i przychodów.  

Radny Mirosław Mazur – pomoc dla Szpitala w Cieszynie w tym roku ma wynieść 3 

mln zł, a w przyszłym też 3 mln zł? 

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – tak, to dwuletnie 

przedsięwzięcie.  

Radny Mirosław Mazur – poprosił o szczegóły dotyczące tego zadania. Co za te środki 

tam powstanie? Jaki jest udział Starostwa Cieszyńskiego? Jakie usługi będzie świadczyć 

ta jednostka?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – temat pojawił się w roku 2016. Szpital w 

Bielsku Białej zlikwidował oddział zakaźny, co było bardzo niekorzystne. W związku z 

tym jedynym, który został był Szpital w Cieszynie.  

Radny Mirosław Mazur – nie jest zainteresowany historią, ale konkretnymi 

informacjami. Czyli co za te 6 mln zł powstanie np. jaka kubatura, ile łóżek, jaka obsada, 

jaki jest biznes plan, jaki jest koszt całego przedsięwzięcia i ile dołoży Starosta 

Cieszyński?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – na dzień dzisiejszy poniesione nakłady 

wynoszą ok. 4,5 mln zł, a do zakończenia inwestycji potrzeba 10 mln 700 tys. zł. 

Po zakończeniu inwestycji ok. 10 mln zł poniesie Starostwo i 6 mln zł Województwo. 

Oczywiście jeśli będzie taka wola Sejmiku. Obecnie oddział jest siedemnastołóżkowy, 

a po przebudowie będzie trzydziestołóżkowy. Kadra lekarska to pięciu lekarzy chorób 

zakaźnych, co wystarczy na zwiększenie potencjału. Będą dwie sale pełnej izolacji dla 

chorób wysoko zakaźnych. Kompleks będzie połączony przewiązką z pawilonem 

głównym i przewiązką z pawilonem diagnostycznym.  

Radny Mirosław Mazur – jakie będzie finansowanie?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – ponieważ jest to deficytowa specjalność 

(obecnie 4-5 oddziałów, a było 16) jest gwarancja NFZ na negocjacje dotyczące kwoty 

ryczałtowej.  

Radny Mirosław Mazur – Starosta Cieszyński zdecydował się na realizację 

przedsięwzięcia nie mając w perspektywie własnego źródła finasowania? Jaki był na to 
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plan? Co byłoby gdyby nie było tego koła ratunkowego ze strony Pana 

Przewodniczącego?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – byłby ten sam problem co dzisiaj i pacjenci 

czekaliby w jeszcze dłuższej kolejce.   

Radny Mirosław Mazur – a jaka tam jest kolejka?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – na oddziale zakaźnym minimum 3 miesiące, 

choć będzie to zależało od jednostki chorobowej.  

Przewodniczący – co ze środkami UE? 

Aleksandra Kalafarska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

jeżeli chodzi o punkt pierwszy, czyli wykreślenie programu „TWINS4TRANSITION”, 

to w procedurze konkursowej nie uzyskał wymaganej ilości punktów. Punkt 2 dotyczy 

bardziej funkcjonowania Wydziału Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

Natomiast znajduje się w tej chwili na liście rezerwowej, ale na odległej pozycji i wydaje 

się, że nie ma szans na uzyskanie dofinansowania.  

Przewodniczący – przejdźmy zatem do dróg.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – zmiany, które 

zostały zaproponowane w WPF są konsekwencją rozstrzygnięć przetargowych lub 

otwarciem ofert. Dotyczy to pozycji 4,5,6,7 i 8, które ubiegały się o dofinansowanie ze 

środków UE. Zadanie ujęte w pozycji piątej nie uzyskało dofinansowania, 

w pozostałych czterech jest znana kwota dofinansowania. Droga DW933 na moment 

składania wniosku była najbardziej zaawansowana w zakresie sprawdzania 

dokumentacji przetargowej i jest możliwość podpisania umów, podobna sytuacja jest 

w pozycji nr 7 (DW913). W tym drugim przypadku rozstrzygniecie wskazuje 

na możliwość obniżenia wartości zapisanych w WPF. Natomiast w przypadku DW933 

złożone oferty przekraczają o kwotę 50 mln zł środki pierwotnie zarezerwowane na to 

zadanie. W pozycji 11 jest opisane zwiększenie środków na bieżące utrzymanie dróg 

wojewódzkich o kwotę 3,5 mln zł (na lata 2019-2021). Wynika to z konieczności 

zawarcia umowy na bieżące utrzymanie z Powiatem Lublinieckim. Pozostałe środki są 

przeznaczone na najbardziej podstawowe i newralgiczne roboty utrzymaniowe 

związane zwłaszcza ze stanem dróg po okresie zimowym. Jeżeli chodzi o pozycję 16 to 

ona grupuje kwoty rezerwowane na zadania w cyklu wieloletnim i jest tam zmniejszenie 

kwot w latach 2020 i 2021 (o w sumie 27,5 mln zł). Wynika to z rezygnacji z realizacji 

zadań na dwóch drogach. Pierwsza to odcinek w Wiśle Czarnej w stronę skoczni 

ponieważ brak jest decyzji ZRID oraz decyzji konserwatorskich pozwalających 

na przesuwanie obiektów o charakterze zabytkowym. Drugie zadanie jest związane 

z brakiem uzyskania konsensusu z mieszkańcami Gminy Święta Anna, co spowodowało 

zaplanowanie zadania w zmniejszonym zakresie. Jest jeszcze jedna duża pozycja zmian 

w WPF w przedziale czasowym 2026-2029, jest to wzrost o kwotę 40 mln zł 

na przedsięwzięcie organizacji usług publicznych w zakresie wykonywania kolejowych 

przewozów regionalnych. Związane jest to z tym, że poczynając od roku 2016 

w aktualnej wersji WPF jest planowana wyłącznie kwota dedykowana Kolejom Śląskim 

w wysokości już zawartej umowy. Zarząd Województwa podjął decyzję o wydłużeniu 

okresu zawarcia umowy z Przewozami Regionalnymi i z planowanego pierwotnie 

trzyletniego okresu umowy ulega ona wydłużeniu do 10 lat. Kwota 40 mln zł jest 

dedykowana Przewozom Regionalnym. Obecnie kwota ponad 180 mln zł obowiązująca 

do roku 2025 będzie kontynuowana w razie akceptacji Sejmiku do roku 2029. Jest 

to ostatni moment w którym jest możliwość zawierania umów w trybie powierzenia 
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bezpośredniego, ponieważ wejście tzw. czwartego pakietu kolejowego uniemożliwi 

w przyszłości zawieranie takich umów w trybie bezprzetargowym.  

Przewodniczący – jeżeli dobrze rozumiem w zakresie zadań od punktu 4 do 8 

zwiększamy dofinansowanie do budowy dróg ze środków budżetu województwa.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – inaczej 

rozkładamy w poszczególnych latach. W zadaniu dotyczącym Racibora zmniejszamy 

w roku 2020 o kwotę 6 mln zł.  

Przewodniczący – ale dalej mieścimy się w proporcjach dofinansowania?  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – tak, a w roku 

2024 pojawia się dodatkowe dofinansowanie w wysokości 16 mln zł, do tego okresu 

utrzymujemy się w kwotach zaplanowanych w WPF.  

Przewodniczący – Pan Dyrektor omówił pozycję 16 gdzie jest rezygnacja w Wiśle 

i Świętej Annie. Czy to przekłada się na pozycję 17?  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – nie to osobna 

sprawa. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcie ujęte w pozycji 17 to ono dotyczyło 

przygotowania dokumentacyjnego wszystkich zadań, które ubiegały się 

o dofinansowanie w ramach konkursów organizowanych przez instytucje naszego 

województwa. W ramach tego zadania było przygotowanie dokumentacji projektowej 

dla szeregu odcinków, a tylko pięć uzyskało dofinansowanie w trakcie ostatniego 

konkursu. Trwa dalej przygotowywanie dokumentacji projektowej i przewiduje się 

proces uzyskiwania decyzji ZRID zakończy się w 2020 roku. Zadanie to, które miało 

służyć przygotowaniu dokumentacji projektowej, zmieniając nazwę przedsięwzięcia ma 

umożliwić realizację zadań po uzyskaniu tejże dokumentacji. Przewiduje się możliwość 

pomniejszenia nakładów w roku 2020 o 18 mln zł.  

Radny Grzegorz Wolnik – zadania, które zostały na liście rezerwowej konkursu RPO 

np. DW 925 ma pełną dokumentację i pozwolenie na budowę. Jeżeli dobrze pamięta, to 

ok. 2,5 mln zł wydaliśmy na dokumentację techniczną. Jaka jest szansa na realizację tej 

drogi.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – na liście 

projektów, które ubiegały się o dofinansowanie w drugim konkursie jest 29 pozycji 

(drogi wojewódzkie) w tym DW 925. Dofinansowanie otrzymało tylko pięć w związku 

z tym lista dróg wojewódzkich, które nie uzyskały dofinansowania i czekają na liście 

rezerwowej jest długa. Niektóre z nich posiadają decyzja ZRID. Dla zadań które 

uzyskały dofinansowanie otwarte zostały już wszystkie przetargi i wynika z wartości 

(jeszcze przed rozstrzygnięciem przetargów), że dofinasowanie pierwotnie 

przewidziane na kwotę 300 mln zł stanowi niespełna 50% wartości zadania. Wiedząc, 

że kwota dofinansowania teoretycznie może wynosić 85% znamy skale niedoboru 

środków. Trwają prace nad przeanalizowaniem możliwości zasilenia tych zadań 

ewentualnymi rezerwami po stronie wykorzystania funduszy UE, tak aby maksymalnie 

duża liczba zadań posiadających decyzje mogła zostać zrealizowana. Prawdopodobnie 

do końca kwietnia uda się to zrobić. Biorąc pod uwagę stan na dzisiaj, to nie ma środków 

umożliwiających realizowanie choćby pierwszego zadania z listy. Pierwsze zadanie 

z listy oczekujących było pierwotnie szacowane na kwotę 167 mln zł.   

Radny Grzegorz Wolnik – jeśli dobrze panięta to pozwolenie na budowę ma trzy lata 

ważności. Czy nie jest brana pod uwagę możliwość realizacji etapów tych inwestycji 

gdzie jest pozwolenie na budowę z własnych środków? Tak, aby nam pozwolenie 

na budowę nie przepadło, bo inaczej będą to wyrzucone pieniądze na projekty.   
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Radny Mirosław Mazur – byłoby dobrze gdybyśmy wiedzieli ile jest takich sytuacji, 

że są pozwolenia na budowę.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – precyzyjnej 

ilości z tych dwudziestu kilku zadań o których wspomniał nie jest wstanie podać, 

ponieważ niektóre postępowania jeszcze trwają. Wszystkie te zadania są realizowane 

w trybie pozyskiwania zezwolenia na realizacje inwestycji drogowych wydawanych 

przez Wojewodę. Cześć wniosków czeka na decyzje Wojewody. Rzetelny bilans 

w zakresie możliwości należy sporządzić dopiero w przypadku rozstrzygnięcia kwestii 

realizowania umów znajdujących się na czele rankingu. Wartość zadań w stosunku 

do pierwotnych zamierzeń drastycznie wzrosła. Pomimo ewentualnego uzyskania 

wzrostu dofinasowania środkami UE, to jest prawdopodobne, że będzie konieczność 

zaangażowania zwiększonych środków własnych.  

Radny Mirosław Mazur – zaproponował, aby na sesji Sejmiku pojawił się taki materiał 

z którego będzie wynikać: jaka jest lista przedsięwzięć w toku, do każdego 

przedsięwzięcia jaki jest status np. w trakcie pozwolenia na budowę lub że pozwolenie 

już jest. Jeżeli pozwolenie już jest, to kiedy wygasa, a w przypadku kiedy się o nie 

staramy, to kiedy jest spodziewana data wydania. Wreszcie jakie są szacunki kosztów 

planowanych przedsięwzięć. Musimy wiedzieć gdzie jest niebezpieczeństwo utraty lat 

pracy.  

Ewa Mucha Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu – zadania, 

które startowały do RPO nie były przygotowywane w trybie prawa budowlanego, ale 

były przygotowane w trybie specustawy drogowej. Zezwolenia na realizację inwestycji 

drogowej mają przedłużony termin ważności decyzji środowiskowych (do 11 lat). Jeżeli 

chodzi o kwestie projektu budowalnego to tam trzymają nas kosztorysy inwestorskie, 

ponieważ po dwóch trzech latach należy je zaktualizować. Dodatkowo są jeszcze 

ewentualne uzgodnienia branżowe, które z reguły są wydawane na okresy trzyletnie.  

Radny Mirosław Mazur – powinniśmy zinwentaryzować stan ważności różnych 

dokumentów, kiedy wygasają i jaki jest spodziewany koszt przedsięwzięć.  

Przewodniczący – propozycja wydaje się bardzo ciekawa, ale wydaje się, że 

przygotowanie na sesję Sejmiku nie jest możliwe.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – prosilibyśmy 

o dłuższy termin. 

Radny Mirosław Mazur – na kiedy mógłby być gotowy taki materiał? 

Ewa Mucha Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu – 

potrzebujemy co najmniej 2 tygodnie, a i tak jeśli chodzi o koszty to będzie to hipoteza.  

Radny Mirosław Mazur – może materiał dwu etapowy i w pierwszym etapie 

otrzymamy tylko daty ważności dokumentacji, a na koszty możemy poczekać  

Radny Rafał Kandziora – czy faktycznie to coś wniesie? Czy ten problem ma sens? 

Aby rozpocząć inwestycję muszą być spełnione wszystkie warunki, o których 

wspominano, co kosztuje. Czy można się jakoś inaczej zachować i szukać oszczędności 

w planowaniu?  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – Zarząd 

Województwa poprzedniej kadencji podjął decyzję o maksymalnie szerokim 

dopuszczeniu do udziału w postepowaniu konkursowym odcinków dróg z różnych 

regionów województwa.  

Radny Rafał Kandziora – zakładając, że zostaną poniesione koszty. 

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – tak, założono 

też, że każdy z wniosków może być złożony pod warunkiem uzyskania dokumentacji 
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przybliżającej moment realizacji inwestycji. Zostały oczywiście ustalone kryteria. 

Miały być to odcinki dróg wojewódzkich spełniających określone warunki wytyczone 

w założeniach konkursowych. Stąd ta mnogość zadań i odcinków dróg zgłoszonych 

do konkursów. Była to chęć uniknięcia zarzutów o uprzywilejowaniu jakiegoś 

arbitralnie wyznaczonego odcinka. Powstała lista bardzo wielu zadań, o których 

wspominał jako ostatnich z listy w WPF. Wszystkie wnioski oceniane były przez zespół 

ekspercki. Zadanie, o którym mówił Pan Radny (DW 925) znalazło się na 6 miejscu 

pozycji rankingowej.  

Przewodniczący – chodziłoby o przygotowanie w jakimś czasie materiału 

obrazującego stan rzeczy.  

Radny Grzegorz Wolnik – może w tej sprawie należałoby odbyć wspólne posiedzenie 

z Komisją Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Przewodniczący – jest to wniosek najdalej idący, da nam to dokumenty oraz zasób 

wiedzy i taki wniosek byśmy może przyjęli.   

Radna Ewa Żak – jeżeli chodzi o Szpital w Bystrej, to przesuniecie w latach czego 

dotyczy?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – Szpital 

w Bystrej miał dwa projekty. Jeden oczekuje jeszcze na liście rezerwowej. Natomiast 

pierwszy ma mieć podpisaną umowę, środki są zagwarantowane. Zgodnie z tym jakie 

szpital uzyskał dofinansowanie dopasowujemy kwoty do harmonogramu 

w poszczególnych latach.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/76). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 5 przeciw – 1, wstrzymał się – 3 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/76). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2019 rok (druk VI/77). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – dochody własne zmniejsza się 

per saldo o 45 tys. zł. Następuje rezygnacja z jednego przedsięwzięcia. Zwiększa się 

dochody o 10 tys. zł z przyznanej dotacji. Wydatki zwiększa się per saldo o 38 mln 809 

tys. zł. Natomiast 38 mln 855 tys. zł to wprowadzenie wyniku finansowego. 

Komunikacja otrzymuje 12 mln zł, z czego 10 mln zł jest na remonty, a 2 mln zł 

na wypłatę odszkodowań. W administracji 4 mln zł jest na działania związane 

z promocją województwa. Kwota 900 tys. zł zaplanowana jest na zakup drabiny 

mechanicznej dla PSP. W edukacji jest potrzeba różnych remontów i napraw na kwotę 

1 mln 758 tys. zł. W Dziale 851 są środki dla Szpitala Św. Barbary w Sosnowcu, Szpitala 

w Wilkowicach-Bystrej, Ośrodka w Gorzycach, Szpitala w Piekarach Śląskich i pomoc 

dla Powiatu Cieszyńskiego. W Dziale 921 są środki w wysokości ok. 12 mln 974 tys. zł 

dla instytucji kultury. Na promocję na Stadionie Śląskim jest 3 mln zł. Druga grupa 

zmian to przesunięcia między działami klasyfikacji budżetowej.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2019 rok (druk VI/77). 
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Komisja w głosowaniu: za – 7 przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2019 rok (druk VI/77). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

zaciągnięcia kredytów długoterminowych dla Województwa Śląskiego w roku 

budżetowym 2019 (druk VI/78). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – zaciągamy kredyt w wysokości 

proponowanej w uchwale budżetowej (ok. 128 mln zł), z czego 118 mln zł to kredyt 

na kredyt. Uchwała Sejmiku wymaga zaopiniowania przez RIO. Kwota ok. 10 mln zł 

jest zaplanowana na trzy zadania: Rozbudowa SP ZOZ „REPTY” (1 mln 350 tys. zł), 

Planetarium Śląskie (4 mln 400 tys. zł), Zakup i modernizację nieruchomości (4 mln 

300 tys. zł). Ostateczna wielkość zaciągniętego kredytu okaże się w ciągu roku.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych dla 

Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2019 (druk VI/78). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 7 przeciw – 1, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zaciągnięcia kredytów 

długoterminowych dla Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2019 (druk 

VI/78).  

 

Ad. 3 

Przewodniczący – zaproponował, aby informacją dotyczącą spółek Komisja zajęła się 

na innym posiedzeniu Komisji.  

 

Komisja przyjęła propozycję Przewodniczącego.  

 

 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 
 


